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Co nového v hulínském fotbale? str. 23 - 24

Od historie staré půl století po tu pětitisíciletou str. 12 - 16

O proměnách a plánech nejen našeho města str. 7 - 10

Názor zastupitele o potřebnosti jeslí str. 6

Představujeme vám novou tajemnici MěÚ Mgr. Janu Kutou str. 5
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Archeologové objevili u Hulína další zajímavé nálezy. 
Dokumenty pět tisíc let staré civilizace. 

Čtěte na str. 16.

Jak funguje zdravotnictví v Saudské Arábii? Chcete vědět, 
jak vypadá péče o saudského krále? Čtěte rozhovor s fyzio-

terapeutem Martinem Svozilem na str. 13 - 15.

Africká hudba zněla v hulínské škole.  Str. 18.

Na svatého Martina si milovníci vína užívali nejen mladého 
martinského vína, ale i dobré cimbálové muziky. 

Čtěte na str. 15.

Knihovna v Hulíně je místem setkání mladých i těch nejstar-
ších. Fotografie děti se pýšilisvými uměleckými díly – vydla-

banými dýněmi. Co knihovna  připravuje? Čtěte na str. 21.

Školáci na atletické soutěži ve Zlíně. Čtěte na str. 18.
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Nová veterinární stanice v Hulíně už slouží chova-
telům drobného zvířectva od 1. listopadu. Je vybavena 
nejmodernější diagnostic-
kou technikou. Na fotografii 
MVDr. Tomáš Žák ultrazvukem 
vyšetřuje fenku. S blížícími se 
Vánocemi nastává čas, kdy 
nám naši blízcí možná na-
dělí pod stromeček některý 
ze „živých dárků“. Takováto 
překvapení nejsou rozum-
ná, nicméně obdarovaný si 
s živým dárkem bude mu-
set poradit. Nejlépe přímo 
v ordinaci, která je otevřena 
denně od 9 - 12 hod. a od-
poledne od 14 - 17.30  hod.  
Už v prosincovém čísle Hulí-

Ve veterinární ordinaci
ňanu spolu s doktorem Tomášem Žákem připravujeme 
seriál rad pro chovatele. Možná právě vám přijdou vhod.
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Nejen nová fasáda zvoničky v Chrášťanech, ale i nová vrata a zrekonstruovaný interiér krášlí tuto místní část Hulína 
od září letošního roku. Díky rodině Černockých, sbírce občanů Chrášťan a desetitisícové finanční podpoře města 

se můžeme pyšnit další opravenou památkou. Více na str. 9.

Za jediný rok dokázali nenechavci dvakrát rozebrat oplechování střechy  kaple sv. Anny a nejspíš odvézt do sběrných 
surovin. Nedávno se dočkala další opravy, aby dovnitř kaple nezatékalo. Zdá se, že je mezi námi  ještě dost lidí,

kterým není hanba pro pár korun zničit vše, co lze zpeněžit.    
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EDITORIAL
Člověku se až nechce věřit, jak čas pádí. Sotva jsme si stihli uvědomit 

několik zásadních okamžiků letošního roku a opět jsou před námi Vánoce. 
Smějí se na nás a hlavně blikají ze všech výloh obchodů, lákají nás reklam-
ními triky a podbízejí se sladkými sliby. Vlastně ne Vánoce, to my lidé jsme 
se většinou nechali zlákat jejich třpytem. 

Když budete číst tyto řádky, bude konec listopadu a děti už budou 
pomalu odpočítávat dny. Plné očekávání z obdarovávání a plné představ, co 
všechno by si pod stromečkem přály. 

Není to tak dávno, co jsem při úklidu v zásuvkách objevila dopis Ježíškovi, 
psaný rukou mé malé dcery, ale hlavně, dopis starý téměř dvacet let. Trochu 
mne zašimralo v nose, když jsem si četla to důvěrné „Milý Ježíšku...“ V jeho 
závěru byl i kus té dětské tolerance v podobě slov – pokud to nestihneš, Ježíšku, 
nevadí, vždyť i za rok budou Vánoce.

Ten dopis mně přinutil k zamyšlení: O co byly Vánoce před dvaceti lety jiné než ty dnešní? Snad v mnohém zůstaly 
stejné: Umyta okna, vyčištěný každý kout v domě, vůně vanilkových rohlíčků a v prádelníku či dokonce i v botníku 
před hledačskými výpravami dcer schované dárečky... To vše zůstalo. Když říkám „dárečky“, myslím to doslovně, 
protože tolik závodů a závodníků, kteří dnes soutěží o nejdražší a nejcennější dar, tehdy ještě nebylo. Jako v pohádce 
„Za sedmero horami a sedmero řekami...“ jsme s úsměvem hleděli na své prarodiče a jejich vyprávění o stromečku 
pověšeném na stropě a vyzdobeném opravdovými jablíčky. JEN jablíčky. 

Se stejným úsměvem možná čtou tato slova dnešní děti, které čekají dárky v podobě vysněné elektroniky, 
značkového oblečení či prázdniny za Atlantikem. Asi by mi neuvěřily, kdybych řekla, že ananas, který se mi podařilo 
počátkem osmdesátých let minulého století vystát ve frontě na ovoce, jsem s takovou pýchou naaranžovala na vánoční 
stůl, že mi bylo líto jej rozřezat a jen tak nazdařbůh hned první den sníst. Vždyť bylo na stole tolik jiných dobrot! A když 
už mě děti přesvědčily, že by chtěly zjistit, jak ten ananas chutná, rozkrojila jsem jej a vevnitř byl shnilý.

Tato vzpomínka ve mně evokuje spoustu nových myšlenek nového století. Přemýšlím nad povrchností, lhostej-
ností, záludností a hloupostí, kterou dnes a denně potkáváme. Nejsme dokonalí, vím, ale kdo z nás pomyslí na jiné, 
hmatem neuchopitelné věci ve chvíli, kdy má zdánlivě vše? Zdánlivě, neboť v našem nitru se může dít tolik nepředví-
datelného, neodhalitelného, a přece zranitelného. Říkám si proto - kéž si nikdo nezlomí nohu, páteř nebo srdce! Kéž 
nikdo nezemře a všichni se sejdeme i napřesrok. Kéž ten, kterého musela helikoptéra odvézt zraněného, se probudí 
a bude zdráv! Kéž ten, kdo žaluje souseda pro hloupost, odejde od soudu poražený, ale moudřejší! Kéž ti, kteří jsme 
se spletli, dokážeme alespoň na sklonku roku podat ruku a vyřknout to obyčejné slůvko – promiň...

Ananas, který posloužil před dvaceti lety na našem vánočním stole jako dekorace, nakonec shnil zevnitř. Kolik lidí, 
navenek krásných, spravedlivých a hodných, se mu podobá? Působí na nás jako krásná dekorace. Lákají nás, abychom 
je následovali, ale věřte, není o co stát. O co krásnější by bylo ty lidi instinktem rozpoznat a ušetřit si zklamání.

Přejme si, aby ty letošní Vánoce nebyly šílenstvím z nakupování, nalhávání si nesplnitelného, ba šílenstvím 
zadlužování. Přejme si, abychom neztráceli rozum, soudnost a schopnost vcítit se do pocitů těch, které z vlastní 
hlouposti zatracujeme. Přejme si laskavé Vánoce. Nehleďme jen do plných krabic pod stromečkem. Podívejme se 
i do očí. Přímo a ze srdce.

Alžběta Škarpichová



Hulíňan     11/2007

2

Z RADNICE

USNESENÍ č. 24

Rada města po projednání a v souladu se zák. 
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších 
novel

1) Schvaluje
a) smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace 
z Fondu kultury ZK ve výši 50.000,- Kč restaurování 
pískovcového kříže v Záhlinicích a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy;
b) smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace 
z Fondu kultury ZK ve výši 29.000,- Kč na restaurování 
Božích muk na ul. Holešovská v Hulíně a pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy;
c) dodatek č. 1 k nájemní smlouvě ze dne 25. 3. 1998 
na bytovou jednotku 892/1 na ul. Krátká č.p. 892 
v Hulíně a pověřuje starostu jeho podpisem;
d) smlouvu o dílo s dodavatelem V okno, s. r. o., Kroměříž, 
IČ: 25527266, na zakázku č. Km 07/5981 okna a dveře 
DPS, Kostelní 138, Hulín v celkové částce 292 646,50 Kč 
vč. DPH a pověřuje starostu jejím podpisem;
e) opravu usnesení č. 22 RM Hulína ze dne 21. září 
2007 písm. a) z důvodu písařské chyby. Má být správně 
uvedeno na dobu určitou do 31. 10. 2008;
f ) smlouvu o nájmu nebytových prostor s firmou 
KOMERC SERVIS CZ, s. r. o., Šumavská 31, Brno, IČ: 
25564773 (pronajímatel), na nebytové prostory umístě-
né v části budovy na pozemku parc. č. 2707 v k.ú. a obci 
Hulín o výměře 161 m2 a pověřuje starostu podpisem 
této smlouvy;
g) smlouvu o nájmu bytu č. 13, na ul. Kostelní 135, Hulín 
na dobu určitou do 30. 10. 2008 a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy; 
Body a) až g) vyřizuje Bc. Páleníková.

ze 24. schůze Rady města Hulína, konané dne 18. října 2007

h) smlouvu s firmou Apsida, s. r. o., o zveřejnění propa-
gačních informací o městu Hulín v publikaci „Cestujeme 
po Moravě“ a v souvislosti s tím proplacení zálohové 
faktury ve výši 15.085,- Kč vč. DPH;
i) následující změny v Organizačním řádu Městského 
úřadu v Hulíně: ruší k 31. 10. 2007 odbor správy majetku 
města a jeho veškerou agendu a pracovníky převádí 
 k 1. 11. 2007 do stávajícího investičně-správního od-
boru, nově přejmenovaného na odbor investic a správy 
majetku MěÚ v Hulíně;
j) ukončení pověření paní Jiřiny Floriánové vedením 
odboru sociálního a školského MěÚ v Hulíně k 31. 10. 
2007 a na základě výsledku výběrového řízení jmenuje 
vedoucím tohoto odboru k 1. 11. 2007 RNDr. Ladislava 
Zavadila.
Body h) až j) vyřizuje Mgr. Kutá.

2) Souhlasí
s provedením technického zhodnocení do majetku měs-
ta Hulína pronajatého smlouvou o nájmu nebytových 
prostor ze dne 1. 9. 2007 dle projektové dokumentace 
„KULTURNÍ KLUB Hulín – Ubytovna, Třebízského 195, 
Hulín – výměna kotlů“. Celková částka technického 
zhodnocení provedeného firmou SATE Hulín, s. r. o., 
do majetku města nepřesáhne 224.119,50 Kč bez DPH. 
Vyřizuje Bc. Páleníková.

3) Doporučuje zastupitelstvu města
a) schválit částečnou revokaci usn. č. 52/2007 písm. h) 
ze dne 21. června 2007 a místo Jihomoravské plynáren-
ské, a. s., Brno uvést JMP Net, s. r. o., Brno, IČ: 27689841; 
Vyřizuje Bc. Páleníková.
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Z RADNICE

USNESENÍ č. 24
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Body h) až j) vyřizuje Mgr. Kutá.

2) Souhlasí
s provedením technického zhodnocení do majetku měs-
ta Hulína pronajatého smlouvou o nájmu nebytových 
prostor ze dne 1. 9. 2007 dle projektové dokumentace 
„KULTURNÍ KLUB Hulín – Ubytovna, Třebízského 195, 
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Vyřizuje Bc. Páleníková.

3) Doporučuje zastupitelstvu města
a) schválit částečnou revokaci usn. č. 52/2007 písm. h) 
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Z RADNICE

USNESENÍ č. 25

ze 25. schůze Rady města Hulína, konané dne 25. října 2007 

b) schválit odpis nevymahatelných pohledávek v celko-
vé výši 144 263,- Kč. Vyřizuje Bc. Kubínová.
4) Bere na vědomí
a) jmenování Mgr. Jany Kuté na základě výsledku 
výběrového řízení tajemnicí MěÚ v Hulíně s účinností 
od 15. 10. 2007;
b) informaci svého člena Ing. Bronislav Fuksy o jednání 
s ředitelem Krajské pobočky

VZP o rozšíření pracovního úvazku MUDr. Karla Nováka 
v ordinaci na ulici Nábřeží 1314, Hulín, a pověřuje 
starostu zasláním podpůrného dopisu pro zachování 
výše uvedené ordinace v Hulíně.

V Hulíně dne 18. října 2007
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák – místostarosta

Rada města po projednání a v souladu se zák. 
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších 
novel

1) Schvaluje
dohodu o ukončení nájmu dle nájemní smlouvy ze dne 
9. 3. 1999 na pronájem budovy č.p. 688 v k.ú. Hulín 
s ČR – Ministerstvem vnitra, zast. plk. Mgr. Pavlem 
Fialou, zástupcem ředitele Policie ČR, Správy JmK  
k 31. 12. 2007, a pověřuje starostu města podpisem této 
dohody; zveřejnění záměru města Hulína na pronájem 
nebytových prostor č.j. 957/1 o výměře 26 m2, č.j. 956/3 
o výměře 56 m2 a části pozemku parc. č. 2578 o výměře 
20 m2 vše v k.ú. Hulín;
Body a) a b) vyřizuje p. Váňa. 
dodatek k obstaravatelské smlouvě s Mgr. Alžbětou 
Škarpichovou, redaktorkou radničního měsíčníku 
Hulíňan; Vyřizuje Mgr. Kutá.
finanční příspěvek v celkové výši 1.500,- Kč pro děti – 
účastníky soutěže „o nejdelší vánoční řetěz“; Vyřizuje 
Bc. Kubínová.
zrušení směrnice č. 2/2007 k pronájmu automobilu 

VOLKSWAGEN TRANSPORTER reg. zn. 2Z5 0666 v ma-
jetku města Hulína. Vyřizuje Mgr. Kutá.
 
2) Zamítá
zveřejnění záměru města Hulína na pronájem – výpůjč-
ku části pozemku parc. č. 618/2 v k. ú. Hulín;
zveřejnění záměru města Hulína na pronájem části 
pozemku parc. č. 618/2 v k.ú. Hulín; Vyřizuje p. Váňa.
   
3) Doporučuje zastupitelstvu města
schválit rozpočtové opatření ve výši 50.000,- Kč na 
vydávání radničního měsíčníku Hulíňan. Vyřizuje  
Bc. Kubínová.

4) Bere na vědomí
zprávu č. 2 Komise rady města pro vydávání radničního 
měsíčníku Hulíňan ze dne 19. října 2007.

V Hulíně dne 25. října 2007

Mgr. Roman Hoza – starosta
Petr Polák – místostarosta
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Z RADNICE

USNESENÍ č. 26

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 
128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších novel

1) Schvaluje
a) dodatek č. 2 nájemní smlouvy ze dne 21. 8. 2001 
ve znění dodatku č. 1 ze dne 11. 9. 2006 na část pozemku 
parc. č. 304 PK v k.ú. Záhlinici o výměře 5 m2 s firmou 
News Outdoor Czech Republic, s.r.o. s tím, že se platnost 
smlouvy prodlužuje do 31. 12. 2009 a pověřuje starostu 
města podpisem tohoto dodatku;
b) zveřejnění záměru města Hulína na zřízení práva od-
povídajícího věcnému břemenu na
částech pozemků parc. č. 2785, 2794 a 2801, vše v k.ú. 
Hulín firmě E.ON Distribuce, a.s. zastoupené firmou  
E. ON Česká republika, s. r. o. za účelem realizace stavby 
zařízení distribuční soustavy „Vd 110 kV, Holešov zaústění 
vvn 573“;
c) zveřejnění záměru města Hulína na odprodej pozemků 
parc. č. 3270/23, 3288/35, 37, 41, 42, 45, 46, 59, 60, 70, 
3291/1, 3291/2, 3556, vše v k.ú. Hulín;
d) zveřejnění záměru města Hulína na odprodej části po-
zemků parc. č. 1558/1 a parc. č. 1559, vše v k. ú. Hulín;
e) smlouvu o výpůjčce části domu č.p. 24 v k.p. Záhlinice 
(mimo garážové prostory) Spolku přátel Skopalíkova mu-
zea v Záhlinicích, o. s. se sídlem Záhlinice 24, zastoupeného 
předsedkyní paní Martou Konečnou, bytem Chrášťany 2, 
768 24 Hulín;
f) zveřejnění záměru města Hulína na pronájem části 
pozemku parc. č. 2624 v k.ú. Hulín pod garáží;
g) podnájemní smlouvu s paní Romanou Procházkovou, 
trvale bytem Sadová 879, Hulín ode dne 15. 11. 2007, 
a to na bytovou jednotku č. 9 v domě č.p. 1321/9 na ulici 
Družba v Hulíně; Body a) až g) vyřizuje p. Váňa.
h) proplacení nevyčerpané dovolené starostovi města 
Mgr. Romanu Hozovi za rok 2006; Vyřizuje Bc. Kubínová.
i) mimořádné odměny ředitelům a ředitelkám příspěvko-
vých organizací města Hulína; Vyřizuje Mgr. Kutá.

j) přesun částky 52.000,- Kč uvnitř rozpočtu KULTURNÍHO 
KLUBU Hulín, příspěvkové organizace z neinvestičního 
příspěvku na investiční transfer;
k) odpisový plán hudebního nástroje YAMAHA CLAVINOVA 
CVP – 301 C. Body j) a k) vyřizuje pí Martinů.

2) Ruší
usnesení RM č. 10/2007 bod 1 d) ze dne 8. března 2007. 
Vyřizuje p. Váňa.

3) Doporučuje zastupitelstvu města
a) schválit výsledek výběrového řízení na prodej volné 
bytové jednotky č. 494/1 o velikosti 2 + 1 a pozemku parc. 
č. 662 zast. plocha na Sokolské ul. v Hulíně spolu se spo-
luvlastnickými podíly na domě čp. 494 a pozemku parc. č. 
662 zast. plocha. Vyvolávací cena činila 580.000,- Kč. Právo 
na uzavření kupní smlouvy na výše uvedenou bytovou 
jednotku získal svou nabídkou ve výši 605.000,- Kč pan 
Ladislav Klimuš, trvale bytem Chrášťany 27, Hulín druhou 
v pořadí se stala paní Lenka Sedláčková, trvale bytem 
Sadová 970, Hulín se svou nabídkou 591.100,- Kč;
b) odstoupit od kupní smlouvy ze dne 16. 7. 2007 na koupi 
bytové jednotky č. 872/14 v domě č.p. 872 na Zahradí 
ul. v Hulíně a příslušných spoluvlastnických podílů dle 
předmětné smlouvy;
c) odstoupit od kupní smlouvy ze dne 24. 7. 2007 na koupi 
bytové jednotky č. 872/8 v domě č.p. 872 na Zahradní 
ul. v Hulíně a příslušných spoluvlastnických podílů dle 
předmětné smlouvy;
d) schválit smlouvu č. 15/2007 s firmou GS PLUS s.r.o., 
na zpracování pasportu svislého dopravního značení 
města Hulína; Body a) až d) vyřizuje p. Váňa.

V Hulíně dne 8. listopadu 2007

Mgr. Roman Hoza – starosta
Petr Polák – místostarosta 

ze 26. schůze Rady města Hulína, konané dne 8. listopadu 2007
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nové tajemnice MěÚ Hulín Mgr. Jany Kuté

Paní Kutá, počínaje 1. listopadem 
letošního roku jste se stala tajemnicí 
MěÚ v Hulíně. Mohla byste se obča-
nům našeho města a současně čtená-
řům Hulíňana představit?

Je mi 40 let, jsem vdaná, mám do-
spělou dceru (21) a syna (17). Vystudovala 
jsem Pedagogickou fakultu v Olomouci. 

Bydlím v Žalkovicích. V posledních 10 letech jsem půso-
bila v Kroměříži, nejdříve jako zaměstnanec okresního 
úřadu, posléze městského úřadu. V posledních sedmi 
letech jsem pracovala jako vedoucí oddělení dopravně 
správních agend odboru dopravy.

Když jste se přihlásila do konkurzu na místo 
tajemník – tajemnice MěÚ Hulín, co ve vašem 
rozhodování, zda si podat přihlášku, rozhodlo?

Více než deset let se profiluji jako úředník. Tři roky 
jsem působila na odboru vnitřních věcí okresního úřadu, 
sedm let na odboru dopravy. Pozice tajemníka je v úřadu 
tou nejvyšší a jedná se bezesporu o velmi zajímavou 
práci. Poté, co jsem se seznámila s podmínkami, které 
byly vypsány, a zjistila jsem, že je splňuji, bylo mé roz-
hodnutí rychlé. 

Jaký je váš vztah k Hulínu? Dá se říci, že se 
s naším městem prozatím jen seznamujete?

Ano, dá.

Každý, kdo do funkce jako je ta vaše vstupuje, 
má jisté představy o svém budoucím působení. 
Jaké jsou ty vaše? 

Jsem zvyklá pracovat v týmu, předpokládám, 
že tomu tak bude i nadále. Mé představy jsou jedno-
duché, úřad má šest odborů, ty musí spolupracovat 
a tajemník koordinuje jejich činnost. Úřad jako celek 
pak musí být „službou“ veřejnosti a poskytovat „servis“ 
samosprávě. 
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Víte o něčem, 
co byste ráda změ-
nila nebo alespoň 
pozitivně ovlivnila?

Jsem optimista 
a snažím se pozitivně 
ovlivňovat vše, co dělám. 
Pokud se týká změn, tak 
v současné době je třeba 
dokončit ty, které byly 
již započaty a neměly 
souvislost s mým ná-
stupem. Já sama jsem 
pro úřad změnou a s tou 
se úřad sžívá.

Řídit tým úředníků, kteří jsou v neustálém 
kontaktu s občany, zajisté není jednoduché. Jak 
chcete zajistit, aby jejich komunikace s občany 
byla pokud možno co nejvstřícnější? Aby je ti, kteří 
se na ně obracejí, nemuseli nazývat „úředními 
šimly“?

Úřadování je proces, který má svá formální pravi-
dla a ta musí být dodržována. Je třeba odlišovat úkony, 
které lze učinit okamžitě a úkony, které okamžitě učinit 
nejdou a je potřeba žadateli objasnit proč. Úředník 
musí umět vysvětlit, že to, co vyžaduje, vyžaduje 
oprávněně. Myslím si, že mám dost zkušeností, abych 
adresné stížnosti byla schopna objektivně posoudit 
a odhalit liknavost úředníka. Bude-li dán srozumitelný 
podnět, ve kterém bude vyjádřeno, s čím nebyl občan 
spokojen, budu se jím zabývat. Někteří občané si ale 
na straně druhé občas vysvětlují vstřícnou komunikaci 
ze strany úřadu po svém a jejich představy při nejlepší 
vůli nejde naplnit. 

Jaký byl nebo bude první zásadnější krok, 
který jste ve své nové funkci udělala?
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Nastoupila jsem do rozjetého vlaku. V době mého 

nástupu bylo již nastartováno několik vážných věcí, které 
je zapotřebí zdárně dokončit. Byl zrušen odbor správy 
majetku města, jehož činnost byla přesunuta do odboru 
ISO (nový odbor nese název odbor investic a správy ma-
jetku ), k 1. 1. 2008 začne fungovat služba Czech Point, 
v rámci které bude veřejnost moci získat ověřené výstupy 
z některých registrů. Úřad má v plánu vybrat vhodný pro-
gram pro spisovou službu. Těch věcí je více, ale na příkladu 
vyjmenovaných bych chtěla demonstrovat situaci.

Zajisté už máte výhledově představu o tom, 
jak by úřad jako je tento, měl v nejbližší době vypa-
dat a co by neměl postrádat. Mohla byste prozradit 
alespoň něco ze své rozpracované koncepce?

Myslím, že z předchozích odpovědí je zřejmé, že 
mám v úmyslu týmovou prací usilovat o modernizaci 
úřadu. Výsledkem by měla být postupná pozitivní změna 
ve vztahu úřad a občan a úřad a samospráva.

Za rozhovor poděkovala:
Alžběta Škarpichová

Copak jesle nejsou potřeba?NÁZORY
Rád bych se pozastavil nad nenápad-

ným článkem z minulého čísla Hulíňanu, 
ve kterém paní redaktorka rozjímala o (ne)
potřebnosti dětských jeslí. Popsaná zdánlivá 
nepotřebnost tohoto zařízení mi nedala 
a rád bych na následujících řádcích 
vyjádřil své sympatie k zařízení, 
které u nás dobře funguje snad 
jako jediné v okrese Kroměříž. 

Úvodem bych rád podotknul, že se budu snažit 
o objektivnost, navzdory tomu, že má manželka 
právě v jeslích pracuje.

Přirovnal bych jesle k inkubátoru pro mladé ro-
diny, které jsou v dnešní době postaveny před spous-
tu problémů s bydlením, prací či financemi. Jesle 
jsou rukou podanou v hektickém životě a nejsou 
zdaleka jen pozůstatkem minulého režimu. Vždyť 
i v předválečném Zlíně byly jesle důležitou součástí 
fungujícího města a sám Baťa dobře věděl, že postarat se 
o děti zaměstnanců je důležité, přínosné a prozíravé. Jsem 
si jist, že v době „odpočinku od dětí“ se maminky věnují 
věcem, které se prostě s dětmi zařídit nedají, některé si 
dokonce snaží alespoň trochu přivydělat.

Prostředí jeslí, dovolím si tvrdit, znám a nemohu 
souhlasit s tím, že děti od dvou do tří let by mohly být bez 
rozdílu zařazeny do školky. Ze školského zákona vyplývá, 
že činnost školky spočívá především ve vzdělávací činnosti, 
nikoliv v poskytování péče. V praxi to znamená jedno. Jesle 
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navštěvují děti malé a většinou nesoběstačné, tak tomu je 
i v Hulíně. Tři „tety“, které se o ně neustále starají, mají plné 
ruce práce s výše zmíněným poskytováním péče. Výhodou 
jeslí je to, že když jedna teta vede výchovný program, 
ostatní mohou zajišťovat tolik potřebný „servis“, a to je 

ve školce jen těžko možné. Malé děti potřebují 
co chvíli převléct, přebalit či se jen tak přitulit. 

Zkrátka individuální přístup je v jeslích alfou 
a omegou. Nedokážu si představit, aby se 
učitelka ve školce během programu chvilku 

věnovala v kolektivu několika desítek dětí 
přebalování, byť jen jednoho dítěte. Následky si 

lze jednoduše domyslet. 
Rozhodně si nemyslím, že podpora jeslí ve měs-

tě je podpora „benevolence ve výchově a nevěnování 
pozornosti dětem“. Rád bych odpověděl na otázku, 
kterou paní redaktorka řečnicky položila ve svém 

článku o tom, zda by dvouleté děti ještě vůbec měly 
chodit do jeslí. Otázka přináší úsměv na rty a spíše obavy 
všech starostlivých maminek. Nedokážu si představit, že 
by dvouleté děti navštěvovaly školku! Vždyť které dítě 
dnes na povel ve dvou letech přestane používat pleny 
a poslušně se posadí za stůl, aby mohlo vzorně poslouchat 
paní učitelku. Nehledě na to, že ne všechny děti se vyvíjí 
stejným způsobem a u každého trvá různou dobu, než ten 
který úkon samo zvládne.

Jako zastupitel cítím potřebu podpory pro mladé 
rodiny v našem městě a dovolím si tvrdit, že stávající 
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o děti zaměstnanců je důležité, přínosné a prozíravé. Jsem 
si jist, že v době „odpočinku od dětí“ se maminky věnují 
věcem, které se prostě s dětmi zařídit nedají, některé si 
dokonce snaží alespoň trochu přivydělat.

Prostředí jeslí, dovolím si tvrdit, znám a nemohu 
souhlasit s tím, že děti od dvou do tří let by mohly být bez 
rozdílu zařazeny do školky. Ze školského zákona vyplývá, 
že činnost školky spočívá především ve vzdělávací činnosti, 
nikoliv v poskytování péče. V praxi to znamená jedno. Jesle 
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navštěvují děti malé a většinou nesoběstačné, tak tomu je 
i v Hulíně. Tři „tety“, které se o ně neustále starají, mají plné 
ruce práce s výše zmíněným poskytováním péče. Výhodou 
jeslí je to, že když jedna teta vede výchovný program, 
ostatní mohou zajišťovat tolik potřebný „servis“, a to je 

ve školce jen těžko možné. Malé děti potřebují 
co chvíli převléct, přebalit či se jen tak přitulit. 

Zkrátka individuální přístup je v jeslích alfou 
a omegou. Nedokážu si představit, aby se 
učitelka ve školce během programu chvilku 

věnovala v kolektivu několika desítek dětí 
přebalování, byť jen jednoho dítěte. Následky si 

lze jednoduše domyslet. 
Rozhodně si nemyslím, že podpora jeslí ve měs-

tě je podpora „benevolence ve výchově a nevěnování 
pozornosti dětem“. Rád bych odpověděl na otázku, 
kterou paní redaktorka řečnicky položila ve svém 

článku o tom, zda by dvouleté děti ještě vůbec měly 
chodit do jeslí. Otázka přináší úsměv na rty a spíše obavy 
všech starostlivých maminek. Nedokážu si představit, že 
by dvouleté děti navštěvovaly školku! Vždyť které dítě 
dnes na povel ve dvou letech přestane používat pleny 
a poslušně se posadí za stůl, aby mohlo vzorně poslouchat 
paní učitelku. Nehledě na to, že ne všechny děti se vyvíjí 
stejným způsobem a u každého trvá různou dobu, než ten 
který úkon samo zvládne.

Jako zastupitel cítím potřebu podpory pro mladé 
rodiny v našem městě a dovolím si tvrdit, že stávající 
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systém v Hulíně funguje dobře, ba co víc, kéž by si 
i ostatní města vzala z fungujících jeslí u nás příklad. 
Plná kapacita jeslí v Hulíně je tomu důkazem. A pokud 
snad někdy dojde na slova paní redaktorky a budeme 
muset při diskuzi o zachování jeslí kousat pomyslné 
kyselé jablko, zastupitelé za KDU-ČSL budou všemi 
deseti pro, aby jesle v Hulíně byly zachovány. Je dobře, 
že tu jesle máme!

Ing. Libor Pecháček, zastupitel

Proměny ve městě DĚNÍ VE MĚSTĚ
Jak jsme čtenáře Hulíňanu informovali na jiném 

místě tohoto čísla, k 1. listopadu letošního roku byl zru-
šen odbor správy majetku města, jehož činnost byla 
přesunuta do odboru ISO (nový odbor nese název „odbor 
investic a správy majetku města“). Vedoucím odboru 
se stal dosavadní vedoucí investičně-správního odboru 
Zdeněk Váňa. 

Zajímalo nás, jak pokračují jednotlivé investiční akce 
Hulína, a tak jsme se na Zdeňka Váňu obrátili s několika 
otázkami, které - jak předpokládáme - zajímají i naše 
občany. 

Je všeobecně známo, že prostředků na opravu 
městských komunikací pořád není dost a je proto nutné 
zajistit alespoň nejnutnější opravy. To vše ovšem v rámci 
finančních možností. „Dokončili jsme novou komunikaci 
na sportovním areálu – asfaltovou cestu, která nahradila 
původní štěrkovou. Dokončený a stavebně předaný je už 
také chodník na Holešovské ulici a od vydání říjnového 
Hulíňanu došlo i k opravě některých komunikací v okra-
jových částech Hulína,“ řekl nám Zdeněk Váňa a upřesnil, 
že opravena byla Čechova ulice a ulice za drahou vedoucí 
kolem zahrádek na cyklostezku. „Všechny tyto opravy 
byly provedeny „výfrezkami“, což je asfaltový odpad 
získaný z frézování komunikací. Je o něj mimořádný 
zájem a naše zásoby se podle toho i dosti rychle zmen-
šují. Dělá se také 2. etapa ulice B. Němcové. Tam je už 
položený asfaltový koberec a na jaře doděláme vjezdy 
k jednotlivým obydlím.“

Skládka z parkoviště u Sportovního areálu Hulín 
opravdu velmi rychle mizí. Jak řekl Zdeněk Váňa, měs-
to se rozhodlo uschovat si do zásoby aspoň dvě Tatry. 
„Z tohoto materiálu bychom ještě do zimy chtěli udělat 
nejnutnější opravy. Mám na mysli drobné „vysprávky“, 
kterých máme v Hulíně ještě hodně, ale nejde udělat 
všechno najednou.“

Jeden z listopadových víkendů byl také příležitostí 
opravit kruhový objezd u staré školy. Mnozí se možná divili, 
jak je možné, že jen co se „kruháč“ dokončil, už se dělá na-
novo. „Asfaltový povrch, který tu byl položený, se investorovi 
- Ředitelství silnic a dálnic - nelíbil, a proto přikročili k jeho 
výměně. Víkend byl zvolen s ohledem na menší provoz, 
jinak by bylo město opět postaveno před těžko zvládatelnou 
dopravní situaci zejména v době špičky.“

Co můžeme ještě očekávat? Na Holešovské ulici 
- u přechodu do školy - se bude dělat místo přídlažby 
dvouřádku odvodňovací žlab, který by měl být do konce 
roku dokončen.

Sportovní areál Hulín, jehož rekonstrukci pravidel-
ně v Hulíňanu sledujeme, je už hotový, firma EUROGREEN 
v polovině listopadu hnojila trávník fotbalového hřiště 
a jakmile terén oschne, musí se ještě jednou před zimou 
pokosit.

Obyvatele Domova důchodců v Kostelní ulici po-
těšilo, že na tomto objektu byla vyměněna okna i dveře 
za plastová. Snad posledním otazníkem na sklonku le-
tošního roku zůstává budova, v níž do 1. listopadu sídlila 

Oprava
V říjnovém Hulíňanu se nám do článku na  

7. straně „Předškolní zařízení by se měla spojit“ vloudi-

la faktická chyba. Napsali jsme, že je na místě otázka, 

„zda dvouleté děti do dětských jeslí ještě vůbec patří“. 

Správně mělo být „tříleté děti“, což nakonec logicky 

vyplývá i z dalšího textu. Za chybu se omlouváme.
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DĚNÍ VE MĚSTĚ
Policie ČR. Co bude s ní? To byla další otázka pro Zdeňka 
Váňu: „Tato budova bude předaná dosavadním pronaji-
matelem zpět městu k 31. 12. 2007. Předpokládá se, že 
bude přičleněna ke Středisku volného času, ale s ohledem 
na to, že je tato budova dost zdevastovaná, je v ní potřeba 
provézt hodně zejména zednických prací, než ji začne 
užívat nový nájemce.“ 

Jedním z trnů v oku je pořád objekt „Ekonomie“, který 
už sice dávno městu nepatří, ale pro Hulín se stal doslova 
noční můrou. „Ekonomie už není naším majetkem a ač s ní 
doktorka Kočarová, která ji od nás svého času koupila, měla 
skvělé plány, dopadlo to nechvalně. Podle našich informací 
ji už má po JUDr. Kočařové minimálně druhý vlastník a ne-
máme představu o tom, jaké s ní má plány. Jedno ovšem 
víme jistě: Nemáme vliv na to, co s objektem bude, ale 
rozhodně nedopustíme, aby znepříjemňoval život našim 
občanům. Jestliže bude docházet k zarůstání pozemku 

Ekonomie, vyzveme vlastníka, aby tomu zamezil a nedošlo 
tak k zaplevelení městských pozemků. To je ovšem jediné, 
co můžeme udělat,“ řekl Zdeněk Váňa.

Všechny akce, o kterých jsme se zmínili v tomto 
příspěvku, se týkají města Hulína samotného. Často se nás 
lidé táží, jak jsou na tom místní části Záhlinice a Chráštany. 
Podle slov Zdeňka Váni byly v těchto dnech ukončeny zá-
kladní sadové úpravy v Záhlinicích před muzeem Františka 
Skopalíka. „Udělali jsme chodník k památníku, částečně 
i sadové úpravy a do zimy hodláme ještě navézt hlínu. Přes 
zimu ji necháme sednout a na jaře budeme v sadových 
úpravách pokračovat dle zpracovaných projekčních zámě-
rů. A Chrášťany? Ty také nezůstanou stranou. Do konce roku 
chceme dokončit opravu kanalizačních vpustí ve vozovce, 
která je značně propadlá,“ uzavírá Zdeněk Váňa.

A. Škarpichová

Co bude s U-rampou?

Změny, ke kterým dochází v hulínském sportovním 
areálu, zajímají čím dál víc i mladé lidi – zejména cyklo-
krosaře a skateboardisty. O těch prvních jsme psali v mi-
nulém Hulíňanu a jak jsme se na vlastní oči přesvědčili, 
snad pochopili, že záměr představitelů města rozhodně 
nejde proti nim, naopak. Vždyť právě hulínská radnice 
byla v širokém okolí jednou z prvních, které se snažili 
vyjít vstříc například skateboardistům a vybudovali pro 
ně skateboardovou dráhu. Ta se momentálně demontuje 
s tím, že místo ní by měla vzniknout plocha pro florbal. 
V zimě by měla být využita jako kluziště pro veřejnost. 
Skateboardisté ovšem nemusí zoufat, protože U-rampa 
bude přestěhovaná na asfaltovou plochu za školou. 

Jak na tom budou mladí cyklokrosaři? Rozhodně 
se nemusí vracet na místa v těsné blízkosti sídlišť. 
I na ně se pamatuje, ač do uzávěrky Hulíňanu ještě 
místo vybráno nebylo. Jak  uvedl vedoucí SAH Jaroslav 
Rosypal, počítají s jejich spoluúčastí při výstavbě nové 
cyklokrosové dráhy. Samozřejmě každý dobrý nápad 
ze strany zájemců o tento sport, kde by bylo dobré 
dráhu umístit, je vítán. Poté už bude stačit přidat ruce 
k dílu a cyklokrosaři mohou opět pokračovat v trénin-
cích. Prostor za nově rekonstruovaným fotbalovým 
hřištěm ve sportovním areálu, který dosud využívali, 
by měl v budoucnu sloužit jako oddechová zóna pro 
maminky s dětmi.   
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k dílu a cyklokrosaři mohou opět pokračovat v trénin-
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maminky s dětmi.   

Hulíňan     11/2007

9

DĚNÍ VE MĚSTĚ

Klub dětí a jak na něj došlo

JE
DI

NÁ
 O

TÁ
ZK

A Ing. Jaroslavu Rosypalovi, vedoucímu SAH Hulín:

Atletická dráha ve sportovním areálu 
je již hotová a lidé se ptají, zda si už 
mohou po ní zaběhat. Jestliže ano, za 
jakých podmínek?

někdo bude mít zájem, po předběžné 
telefonické dohodě ji může využít. Kontakt je na 

Často se setkáváme s názorem, že na to či ono není 
peněz. Kvůli tomuto - popravdě věčnému - problému 
mnohé krásné objekty v našich obcích chátrají, a když už 
se finanční pomoc sežene, je potřeba mnohem víc peněz, 
než kdyby pomoc přišla včas. Takové objekty nacházíme 
všude a naše město není výjimkou. Jestliže v něčem přece 
jen je, tak je to případ zvoničky v Chrášťanech.

Kdo z vás v této místní části Hulína už dlouho ne-
byl, měl by si udělat procházku nebo projížďku na kole. 
Zvonice, která žel slouží jako posel smutných zpráv – 
zvoní, jen když v Chrášťanech někdo zemře – letos v září 
doslova prohlédla. Město už před časem nechalo udělat 
novou fasádu, ale uvnitř vše zůstalo ponuré a smutné. 
Šárka Černocká, která v Chrášťanech žije jen 13 let, se 
na ni z domu denně dívá, a tak se rozhodla, že s tím zkusí 
něco udělat. Proč by se uvnitř nemohli lidé pomodlit či 
jen tak rozjímat? 

Někdy nataženou ruku nahradí ta nabízející
Od myšlenky k činu nebylo daleko, a tak začala tím, 

že nejprve zašla na Městský úřad v Hulíně. Město poskytlo 
desetitisícovou dotaci na vstupní dveře a další potřebný 
materiál a vnější stavební úpravy udělala sponzorsky jistá 
stavební firma. O to, jak vypadá zvonice dnes uvnitř, se 
postarali místní občané. Na to, že je zde méně staroused-
líků než těch, kteří si Chrášťany našli jako přistěhovalci, 
je jim všem jen ke cti, že dokázali nasbírat tolik peněz, že 
nakonec bylo za co vdechnout zvoničce nový život.

V záři jí dokonce bylo požehnáno na jméno Panny 
Marie. Od toho dne budou v Chrášťanech každé další hody 
připadat na svátek kolem tohoto data – 12. září.

Iniciátorka této bohulibé aktivity Šárka Černocká už má 
i další plány. Zavést do zvoničky – kapličky elektřinu a zvon 
v její věži rozeznít častěji, nejen jako umíráček. „V souvislosti 
s obchvatem budeme muset řešit hřbitov a postupně další 
problémy, jak je život na vesnici přináší,“ řekla v rozhovoru 
pro farní časopis Portál Anně Čechmánkové.    

telefonu 573 351 047 a na tomtéž telefonu se mohou 
zájemci dozvědět i o podmínkách k jejímu užívání. 
Především je to běžecká obuv a respektování sku-
tečnosti, že na fotbalové hřiště je prozatím vstup 
přísně zakázán, neboť je stále v rekonstrukci. Využití 
atletické dráhy je bez poplatku, preferujeme ovšem 
zájem organizací a sportovně zaměřených oddílů či 
kroužků pro děti a mládež. 

V Záhlinicích založili členové Spolku přátel 
Skopalíkova muzea Klub dětí. Jak k tomuto rozhodnutí 
došli a co všechno myšlence předcházelo? To nám už 
prozradila předsedkyně Spolku přátel Skopalíkova muzea 
v Záhlinicích, občanské společnosti, Marta Konečná.

„Téměř každé pondělí a ve význačnější dny v roce 
bývá muzeum Františka Skopalíka v Záhlinicích zpří-
stupněno veřejnosti,“ řekla a zavedla řeč na to, jak jim 
pamětníci rádi vyprávějí o tom, jak do muzea chodili ještě 
jako děti. „Slýchali jsme o tom, jak na ně působily prostory 
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a exponáty nebo jak muzeum vypadalo před padesáti 
lety. Proto jsme se rozhodli zprostředkovat i současným 
dětem podobné zážitky a vzbudit v nich zájem o historii 
naší obce,“ řekla Marta Konečná.

„Začalo to již o prázdninách,“ ohlíží se za dny před 
několika měsíci. „Každé pondělí jsme měli muzeum 
otevřené a děti do něj chodily opravdu rády. Nejvíce je 
lákaly staré učebnice a lavice, ale pokaždé se našlo i něco 
sladkého na zub... Návštěvu muzea v Záhlinicích nakonec 
vystřídala další. Pozvali jsme je do muzea na Hostýně 
a i cesta zpět už po vlastních nohách k vlaku byla pro 
děti zážitkem. Čokoládou medaili nakonec dostali všichni. 
Vydařený byl i další výlet po kroměřížských zahradách, 
i když největší úspěch sklidilo bludiště v Květné zahradě. 
S koncem prázdnin jsme se ale nechtěli s kontaktem 
s dětmi rozloučit, a tak jsme se rozhodli, že zřídíme Klub 
dětí při Skopalíkově muzeu.

Připravili jsme pro ně bývalou kancelář ve starém 
obecním domě s okny na náves, a tak se od října scházíme 

každé pondělí od 15 do 17 hodin. Občas mezi nás zavítají 
dospělí, a to buď jako pozorovatelé, nebo jako pomocníci.“

Tak se dětem dostává vždy kousek zajímavé histo-
rie obce, chvilka háčkování, vyšívání, dojde i na spole-
čenské hry, kreslení či vyrábění různých doplňků. Podle 
Marty Konečné se pokouší i o country tance a pohybové 
hry v tělocvičně. „A že nám občas přijde do klubu dítě 
dvouleté i šestnáctileté najednou, to vůbec není na zá-
vadu. Jsme jako jedna velká rodina,“ uzavírá předsed-
kyně Spolku přátel Skopalíkova muzea v Záhlinicích 
Marta Konečná. Prozrazuje také něco z dalších plánů 
pro nejbližší týdny. Klub dětí se už nyní těší na Ježíška 
a také si jej podle zvyků vyzdobí. Chybět prý nebudou 
ani vlastnoručně napečené perníčky. 

„My dospělí otevřeme pro veřejnost muzeum 
i v 1. a 2. sváteční den a na Nový rok se stávajícími 
exponáty, doplněnými výstavkou perníkových výrob-
ků, která bude spojena s ochutnávkou. Tímto vás do 
Záhlinic srdečně zveme, “ řekla  Marta Konečná.

ZP
RÁ

VY
 Z 

KR
AJ

E Jednali o prioritách

Poslanci Hospodářského výboru 
poslanecké sněmovny Parlamentu České 
republiky zasedali v listopadu dva dny 
ve Zlínském kraji a s představiteli krajské 
samosprávy jednali o rozvojových prio-
ritách regionu, mezi než patří výstavba 
dopravní infrastruktury s důrazem na stav-
bu dálnice D1 a rychlostních komunikací 

R49 ve směru na Slovensko a R55 do Břeclavi. V rámci 
společného jednání výboru s Regionální radou regionu 
soudržnosti Zlínského a Olomouckého kraje se hovořilo 
také o výstavbě strategické průmyslové zóny Holešov, 
využití letiště v Bochoři, podpoře vodní cesty Baťův kanál 
a také o dalších projektech, které mají být realizovány 
v rámci regionálních operačních programů v současném 
plánovacím období.

„Hospodářský výbor je jedním z nejdůležitějších 
výborů, které mají zásadní vliv na podporu rozvojových 

investic realizovaných nejen v rámci operačních pro-
gramů. Konkrétně jsme se například dohodli, že bude 
navýšeno financování přípravy a výstavby R49 z Hulína 
do Fryštáku, kde jde o 300 milionů korun a R35 Lešná 
– Valašské Meziříčí, na jejíž stavbu je navrženo přidat 
dalších 30 milionů korun,“ uvedl hejtman Zlínského 
kraje Libor Lukáš.

Představitelé Olomouckého i Zlínského kraje po-
slancům podrobně představili strukturu regionálního 
operačního programu, jehož prioritami jsou výstavba 
dopravní infrastruktury, integrovaný rozvoj měst a obcí, 
rozvoj cestovního ruchu. Předseda výboru Oldřich Vojíř 
podpořil přístup samospráv, které chtějí investovat 
do projektu s přidanou hodnotou a rozvojovým po-
tenciálem.

Poslanci se v rámci svého výjezdního zasedání 
setkali také se zástupci firem z regionu, s představiteli 
hospodářských komor a dalších institucí. 
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Odpovědi na otázku „Co lze dělat pro zlepšení kvality 
životního prostředí v regionu?“ dostali účastníci dvouden-
ní konference „Podpora rozvoje ekoenergetiky na území 
Zlínského kraje“, která se konala 20. – 21. listopadu 
v Uherském Hradišti. Na konferenci byly mimo jiné zhod-
noceny dosavadní výsledky projektu „Zelená pro Zlínský 
kraj – environmentální vzdělávání jako cesta k udržitel-
nému rozvoji“, který je spolufinancován Zlínským krajem, 
Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem ČR.

Ekoenergetika a alternativní zdroje energií jsou 
podle statutárního náměstka hejtmana Zlínského kraje 
Vojtěcha Jurčíka, zodpovědného za oblast životního pro-
středí, výsostně aktuálním tématem i vzhledem k tomu, 

Zelená pro Zlínský kraj

že se ceny energií stále zvyšují. „Přitom kvalita ovzduší 
v obcích se opět zhoršuje zejména kvůli návratu k vytá-
pění tuhými palivy,“ uvedl.

Zástupci výrobců a dodavatelů solárních, fotovol-
taických zařízení či tepelných čerpadel na konferenci 
představili své technologie a podělili se s praktický-
mi zkušenostmi s využíváním obnovitelných zdrojů. 
Ekoenergetika jako součást tvorby životního prostředí 
a udržitelného rozvoje byly součástí programu dvouden-
ní konference, na níž se prezentovaly také místní koncep-
ce středisek sítě EVVO a aktivity měst. Představeny byly 
také úspěšné projekty obcí a příklady vhodných projektů 
na podporu ekoenergetiky a jejich financování.

U Rusavy ležela desítky let funkční mina POLICIE
Ve čtvrtek 15. listopadu kolem poled-

ne nalezl zaměstnanec Kombyt Servisu 
Hulín, který kácel a ořezával dřeviny 
u říčky Rusavy v Hulíně, německou minu 
ráže 52 mm. Takové miny se používaly 
ve 2. světové válce a lze tedy předpoklá-
dat, že z tohoto období mina také pochází. 
Byla ve značně zkorodovaném stavu, a to včetně 
zápalníku. Ležela na levém břehu říčky Rusavy v půdě 
zarostlé křovinami mezi pařezem a betonovým sloupem 
za pavilónky na Holešovské ulici, prakticky v centru 
města. Přivolaní policisté ohledali místo nálezu a poří-
dili  fotodokumentaci. Policejní technik minu na místě 
zajistil a poté předal pracovníkům pyrotechniky Správy 
Jihomoravského kraje k likvidaci. 

Jen zázrakem se za šest desítek let nikomu ne-
podařilo na munici narazit a díky tomu také nikoho 
nezranila. Ke zranění osob ani ke škodě na majetku 
nedošlo ani ve chvíli, kdy ji objevil dělník hulínského 
Kombyt Servisu. 

„Most Němci podminovali a v roce 1945 vy-
hodili do vzduchu,“ zavzpomínal na dobu 
dávno minulou hulínský kronikář Vlastimil 
Úlehla. „To bylo v době, kdy už Němci utíkali 
před ruskou a rumunskou armádou.“
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Pozornosti těch, kteří procházejí hulínským že-
lezničním nádražím, zajisté neunikne pohled na velké 
sgrafito umístěné na schodišti. Jde o dílo akademic-
kého malíře Eduarda Světlíka (1903 – 1970). Sgrafito 
o průměru 270 centimetrů představuje statného jezd-
ce, praporečníka hanáckého banderia, siluetu našeho 
města na pozadí Hostýnských hor. Hanácká banderia 
bývala vítanou ozdobou všech národopisných slavností. 
Vyznačovala se především krásou a bohatostí hanáckých 
krojů a přehlídkou krásných koní a urostlých jezdců 
v jejich sedle. Jejich sláva vrcholila v závěru 19. století 
například na sjezdu císařů v Kroměříži v roce 1885, při 
kladení základních kamenů pro naše Národní divadlo 
v Praze v roce 1868, na Národopisné výstavě 
v roce 1895 a na mnoha dalších zdařilých vý-
stoupeních.

Obdivuhodné dílo vytvořil náš spolu-
občan, odborný učitel na místní měšťanské 
škole, později akademický malíř Eduard 
Světlík, který své mládí prožil v Hulíně. 
Podle jeho předlohy se na realizaci podílel 
další Hulíňák – rolník , ovšem zdatný malíř 
samouk Rostislav Dřímal (1908 – 1993). 
Práce byly dokončeny v závěru roku 1957, 
tedy před padesáti lety.

Je zajímavé připomenout si, jak 
vůbec k tomuto zdařilému dílu došlo. 
Možná se na jeho vzniku nevědomky 
podílel Josef Dokoupil – bývalý měst-
ský tajemník. Ten svému spolužáku 
Eduardu Světlíkovi k jeho jmeninám 
17. března v roce 1941 poslal gratu-
laci, k níž použil pohlednice s vlasti-
vědným motivem a s textem písně 
Moravo, Moravo od autora T. Blažka. 
Na ní tento nápěv doprovází jezdec 
na koni s moravskou orlicí na pozadí 
posvátného Velehradu. Ta se patrně 

Světlíkovo sgrafito na hulínském nádraží
Eduardu Světlíkovi natolik zalíbila, že jej inspirovala 
k vytvoření podobného výjevu pro hulínské sgrafito.

Původní zachovalou pohlednici, na níž je mistro-
vou rukou doplněna kružnice a pomocná čtvercová 
síť pro zvětšování na potřebný formát, se mi podařilo 
zachytit na burze filatelistů v Kroměříži. Se zatajeným 
dechem jsem si ji koupil.

Co dodat? Náhoda nebo štěstí? V každém případě 
jde o vzácný kamínek poznatků do mozaiky bohaté 
historie našeho města.

Vlastimil Úlehla
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Kdo byl sv. Jan Nepomucký?
Socha sv. Jana Nepomuckého má v Hulíně ko-

nečně důstojné místo. O jeho přemístění zpoza zdi, 
jež obklopuje kostel sv. Václava v Hulíně, jsme naše 
čtenáře již informovali. Nadešel čas říci, kdo vlastně 
Jan z Nepomuku byl.

Než nahlédneme do historických pramenů, bude 
zajímavé říci alespoň pár slov o putování sochy Jana 
Nepomuckého v Hulíně. Podle slov kronikáře Vlastimila 
Úlehly se dá pojmenovat i přídomkem „Stěhovavá.“ 
Nejenže má Hulín Jany Nepomucké dva. Jedna socha 
světce stojí u vchodu do kostela, toho druhého nechali 
vytesat z kamene jako „trucpodnik“ hulínští měšťané na 
mostě. Tak, jak je v Česku již po staletí zvykem, neboť jak 
je známo, Jan Nepomucký byl vržen z mostu. 

„Jako chlapec si sochu tohoto světce „stěhovavého“ 
pamatuji. Stávala na rozcestí dnešní Stojanovy a Čechovy 
ulice,“ vrací se do chlapeckých vzpomínek kronikář. „Byl 
tam mlýnský náhon a než byl zasypán, stával svatý Jan 
Nepomucký na klenutém zděném mostě. Až v době, kdy 
náhon zasypávali, jej přemístili za kostelní zeď.“

Jakoby to bylo symbolem jeho lidského osudu. 
Jednou tam a jindy onde… Jak uvádějí prameny, do-
konce se dočkal i dvojího dat svého úmrtí. 

Kdo Jan Nepomucký byl? Generální vikář pražské 
arcidiecéze, jak uvádějí historici, a mučedník katolické 
církve, jeden z českých zemských patronů. Narodil se 
někdy kolem roku 1340 ve vsi Pomuku a umřel během 
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o zdravotní stav jeho syna. Byť byl Abduallah – otec tak 
starý, nepotřeboval toho mnoho. Potřeboval pouze občas 
si zacvičit, nějakou tu masáž nebo relaxační terapii… 
Na druhou stranu jeho asi 25letý syn měl nález na páteři, 
takže jsem na něm aplikoval klasickou terapii – mobi-
lizaci, cvičení a vůbec, celá moje snaha se soustředila 
na jediný cíl – přimět jej k pohybu. Vymýšlel jsem pro 
něj nějaké sportovní aktivity.

věku jeho otec - tehdejší korunní princ? 
Byl zaneprázdněný vladařskou funkcí, takže když 

jsem večer přijel do paláce, čekal jsem někdy i pět hodin, 
než si o moji pomoc řekne. Jezdily k němu prezidentské 
návštěvy a jeho denní program končil až kolem půlnoci. 
Tito lidé ovšem nikdy na nikoho nečekají. Naopak my, 
jeho fyzioterapeuti, jsme na něj čekali někdy i do půlnoci, 
nebo si o nás řekl dokonce ve dvě hodiny ráno. Ač jsme 
věděli, že je to neustálé čekání, nemohli jsme si dovolit 
tam ve chvíli, když si nás zavolal, nebýt.

jste se zmínil? Byl to také Evropan?
Byl to Marokánec a věnoval se více masážím. Dnešní 

král Abduallah měl blízký vztah k Maroku, proto se kolem 
něj hodně pohybovali právě lidé z této země.

Prvně mi připadal Abduallah jako velmi skromný, 
tichý muž. S ním jsem ovšem téměř nemluvil. Platí totiž 
zásada – odpovídej, když jsi tázán. Navíc byl už pokaždé 
velmi unavený a neměl ani chuť si povídat. Překvapilo 
mě, že neuměl anglicky. Proto byl s námi jeho přítel, 
který byl pověřen řízením resortu zdravotnictví. Ten, 
když bylo potřeba, překládal z angličtiny a právě s ním 
jsem tedy komunikoval.

dostal do této země?
Zavolal jsem do agentury, která nabízela práci 

nejen do Saudské Arábie, ale i do jiných zemí. Znamenalo 

to dva roky různých zkoušek – a nejen z odborné ang-
ličtiny, ale i dalších oblastí. To síto není jisté. Musí si vás 
někdo vybrat. Zástupci nemocnic, kteří pracovní síly 
tohoto typu hledají, pak přijedou do Evropy a nabírají 
lidi. Pohovor může být nejen osobní (absolvoval jsem 
takové dva), ale může se stát, že probíhá formou tele-
fonického rozhovoru. 

-
vě do služeb korunního prince, dnešního krále 
země?

Já jako muž v muslimské zemi nemůžu být tera-
peutem pro obě pohlaví, ale pouze pro muže. Na rozdíl 
od terapeutky – ženy, která může pracovat pro obě 
pohlaví. To, že jsem se dostal právě k Jeho Výsosti, 
byla možná z části náhoda, ale hlavně tam sehrálo 
důležitou roli to, že jsem z Česka, neboť on věděl, 
že tisíce Saudů jezdí do Čech na léčbu. Chtěl zřejmě 
někoho od nás. V agentuře mi před odjezdem nebyli 
schopni říci, že budu u korunního prince. Věděli jen, 
že to bude člen královské rodiny. Saudové s tím děla-
li tajnosti a mně samotného to na místě překvapilo. 

Vybavení a všechno je na první pohled dobré, 
ale to je vše v rozvoji. Oni sice prostředky na vybavení 
nemocnice i na zaplacení personálu mají, ale najímají 
si lidi z celého světa, aby jim tu nemocnici nějak rozjeli. 
No a pak přijímají lidi. 

doma, jak bychom dopadli?
Naše rehabilitace je mnohem lepší. Oni sice mají 

dobré vybavení, ale Američani, kterých je v Saudské 
Arábii nejvíce, nejsou naučeni pracovat rukama. Mluvit, 
pracovat v perfektně vyžehlené košili s vázankou, to 
ano, ale nejsou ochotni pracovat fyzicky tak jak my. 
My se po lidech – obrazně řečeno - neustále plazíme, 
dotýkáme se jich, pracujeme s lidským tělem, takže 
do fyzioterapeutické práce vkládáme kus svých doved-
ností. Když je třeba i fyzických schopností. Snad i proto 
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se spousta Saudů pořád k nám do Česka vrací. Rádi 
navštěvují naše lázně a mnozí je vyhledávají pravidelně. 
Když se Sauda zeptáte, zda zná Česko, zná dva pojmy: 
Nedvěd (fotbalista, pozn. redakce) a lázně. Když jsme 
řekli, že jsme z Česka, rádi využívali našich služeb.

Fyzioterapeut je v Saudské Arábii rovnocenný s lé-
kařem. Musí si pacienta pečlivě vyšetřit, ale dobu i formu 
léčení si vybírá sám.

Jak funguje tamní zdravotnictví? Jak žijí mus-
limští lidé, kteří jsou doma připoutaní na lůžku? 
Kdo se o ně stará a jak fungují vztahy v rodině? 
Jaké jsou vztahy mezi lidmi, jak vnímají svou 
nemoc? O tom i mnohé další zajímavosti si můžete 
přečíst v příštím čísle Hulíňanu.

Povídala si: Alžběta Škarpichová

Ochutnali jsme moravské „beaujolais“

Být ve Francii a neochutnat beaujolais by se 
dalo srovnat snad jen s tím, že na Slovensku nezku-
síme brynzové halušky a v Česku knedlíky. Moravské 
„beaujolais“ neboli mladé víno ovšem také není k za-
hození a rozhodně se o tom nechali přesvědčit ti, kteří  
11. 11. 2007 přišli do Kulturního klubu v Hulíně na ochut-
návku Svatomartinských vín.

Svatý Martin se letos opravdu nedal zahanbit. Jako 
na Vánoce očekáváme příchod krále, na svatého Martina 
čekáme nejen sníh, ale i „prince Martina“. Podle upou-
távky v pozvánce si mladá vína takovou charakteristiku 
rozhodně zaslouží.

Zatímco děvčata z Kulturního klubu a knihovny 
po odborném výkladu znalce vín obešla pokaždé všechny 
hosty s příslušnou lahví mladého vína, dozvěděli jsme se 
zajímavosti nejen o příslušném z deseti koštů, ale i o drži-
teli ochranné známky SVATOMARTINSKÉ, jímž je Vinařský 
fond ČR. Ti z nás, kdo mezi opravdové znalce vína nepatří-
me a spíše se řadíme k fajnšmekrům – amatérům, jsme si 
rádi nechali vysvětlit, že pod značkou Svatomartinské se 
mohou prodávat jen některé odrůdy vín. Bíle víno odrůdy 
Müller Thurgau a Veltlínské rané, z růžových vín je to odrů-
da Modrý Portugal a Svatovavřinecké a nakonec z červe-
ných vín odrůdy Modrý Portugal a Svatovavřinecké.

A že nám chutnala! Maděrič, Jedlička – Novák, 
vinařství Zaječí i Lahofer či František Mádl se mohli svými 
vzorky jen pyšnit. Ještě štěstí, že jsme někteří povolené 
datum 11. 11. a hodinu jedenáctou s jedenáctou vteřinou 
neprošvihli. Říká se, že až od té chvíle Svatomartinské lze 
pít a Pánbůh za to zaplať. 

Náš hostitel se v Hulíně opravdu nemusel držet 
při zemi z obav, že se vína mnoho neprodá. Směle mohl 
přivézt vína víc. Vždyť se také musel zájmu Hulíňanů 
operativně přizpůsobit, sednout do auta a přivézt dal-
ší. Naštěstí to netrvalo dlouho a zatímco košt v sále 
Kulturního klubu dostal ty správné obrátky, na stolech se 
objevily další lahve. My zapomnětlivější jsme si při koštu 
poznačili, které z chutí našim jazýčkům nejlépe lahodily, 
a několik lahví jsme přinesli i svým blízkým. Věřte, že snad 
nebylo domu, v němž by obdarovaní remcali. Zdá se, že 
letošní úroda se vydařila a ročník 2007 bude rozhodně 
patřit k těm lepším.

Ne by l a  s i ce 
Svatomartinská hu-
sička, ani husí jatýr-
ka na cibulce, ba ani 
Martinské koláče či 
Posvícenské koblížky, 
tradiční to lahůdky. Ač 
jsme přikusovali jen 
suchým chlebem, užili 
jsme si nedělního pod-
večera jaksepatří. Kéž je 
to předzvěst, že do kon-
ce roku bude v Kulturním 
klubu ještě hodně ales-
poň stejně příjemných 
okamžiků.

A. Škarpichová   
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Společně s jedním z těch, kteří se podílí na odkrývá-
ní nových archeologických nálezů v Hulíně, zastupitelem 
města Hulína Ing. Zdeňkem Ondruchem, CSc., jsme se 
ohlédli nad nálezy, které byly objeveny v nedávných týd-
nech a měsících. V době, kdy ještě počasí archeologům 
a jejich práci přálo.

Od jarní prezentace ochranného příkopu 
římských legií odborné veřejnosti a regionální 
veřejné správě Hulínska olomouckými archeology 
uplynulo více než půl roku. Záchranný výzkum 
za ten čas značně pokročil, a tak jsme se Zdeňka 
Ondrucha, pracujícího společně s olomouckými ar-
cheology zeptali, kde nyní došlo k významnějším 
nálezům či objevům?

Olomoučtí archeologové v současnosti dokončují 
ve třech pracovních skupinách záchranný výzkum v pra-
vobřežní lokalitě u silnice Hulín – Holešov a v lokalitě 
nad silnicí Hulín – Pravčice. To znamená v místech, 
kde v blízké budoucnosti dojde k propojení dálnice D1 
s rychlostními komunikacemi R55 a R49. Mezi Hulínem 
a Pravčicemi jsme objevili pět hrobů z období pravěku. 
V podstatě se naplnilo očekávání archeologů, neboť 
jde o další důkaz pravěkého osídlení této lokality, která 
byla odkryta před třemi lety pod silnicí 
Hulín – Břest. 

Jak staré mohou být odkryté 
hroby?

Hroby ze závěrečné fáze doby 
kamenné se datují přibližně 3 tisíce 
let před našim letopočtem. To zna-
mená, že jsou staré kolem pěti tisíc 
let. Vedle kosterních pozůstatků 
v nich byly nalezeny velmi zacho-
valé takzvané sekeromlaty, což 
jsou kamenné pravěké sekyrky. 
Lze je označit jako určité odznaky 

Nad novými archeologickými objevy v Hulíně
moci tehdejší doby. Kosterní pozůstatky v dalších dvou 
sídlištních jamách archeologové datují do střední 
doby bronzové. Největší zachovalá kostra, kterou 
jsme nalezli, měřila 180 cm. Nalezená a vyzdvižená 
byla rovněž zachovalá kostra koně. (Na fotografii 
uprostřed.)

Co nalezli archeologové kromě hrobů?
Především to byla pečlivě vypálená a upravená 

keramika včetně zlomků nádob různých forem. Byla to 
také celá řada tzv. přeslenů, jež jsou dokladem rozvinuté 
textilní výroby. Pak to byly četné nálezy tzv. mazanice 
a vypálené hlíny, které jsou dokladem destrukce již 
nezachycených obydlí či jiných staveb. Jejich datování 
a přesné určení již probíhá v laboratořích.

Bude archeologický výzkum v okolí Hulína 
pokračovat?

Ještě v tomto roce nebo na počátku roku 2008 
bude odkryta a přemístěna ornice z plochy čtyřiadvaceti 
hektarů pro stavbu největší mimoúrovňové křižovatky 
dálnice D1 a remízků za objekty bývalého Státního statku 
Hulín. Odkrytá plocha bude předmětem profesionálního 
zájmu archeologického výzkumu. 
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naše samozřejmě nebyla výjimkou. Ministerstvo rozhodlo 
o spuštění reformy, ale bohužel už chyběla materiální i fi-
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který je cestou k tomu hlavnímu, a to je výuka. 
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Je za námi první čtvrtletí letošního školního roku. 

Podle školního vzdělávacího programu se učí první a šesté 
třídy.  Jeho výhodou je, že byl sestaven pedagogy naší 
školy samostatně a je a bude neustále aktualizován. 
Učitelé tak mohou lépe připravit plán pro žáky, které 
znají. Žáci se mají na práci podílet výrazně aktivněji – 
vyhledávají, pracují s informacemi, spojují více tvrzení, 
hledají souvislosti. Častěji konají prakticky tzv. činnost-
ním učením. Pracují formou projektů, projektových dnů, 
naplňují tzv. průřezová témata, která mají spojit učivo 
mezi sebou, ale také s praxí. Žáci by měli více informací 
objevit sami, přijít na ně vlastními silami. Pak je efekt 
zapamatování mnohem větší a delší. Nové pojetí výuky by 
mělo umožnit lepší propojení a přípravu dětí na skutečný 
praktický život. Život v současné Evropě a světě.

Neznamená to, že žáci se přestávají učit. Dnešní žáci 
jsou velmi odolní vůči učení, a proto musí být tato cesta 
přitvrzena i pedagogickým tlakem. V žádném případě ne-
končí učení a začíná hraní. Ba naopak - hraním se učíme, 
spojujeme, vyvozujeme, poznáváme. Celý program se 
rozjíždí a stále dotváří. Nečekejme bombu, která vybuchla 

a smetla všechno staré. Ani neodstranila povinnosti žáků. 
Jen přístupy, současnost, praxe, mezipředmětové vztahy, 
to vše přichází jinak.

První viditelné přínosy naší snahy by měly přijít 
nejdříve po prvním roce výuky. Pokud je budeme chtít 
a umět zjistit. Tradice i praxe chápe výuku předmětů 
spíše jako kumulování poznatků, než jako badatelství 
a rozvažování. Změna se nedá uspěchat, ale staré osnovy 
a nové ŠVP můžeme chápat jako něco, co podléhá vývoji – 
a ten máme v rukou my učitelé. Základní vlastností ŠVP je 
možnost volby. Každá část může být zpracována několika 
způsoby, a to byla ta hlavní práce. Najít nejlepší způsob, 
jak učit. Učitelé se stále zúčastňují školení, seminářů, 
debat, konzultací, aby obohatili svoji práci a předávali ji 
tam, kam patří – žákům. 

Popřejme si, aby tento nový program, který se dral 
těžce na svět, přispěl k vyšší vzdělanosti těch, kteří budou 
naší budoucností. Aby přispěl k lepší atmosféře ve výuce 
a přinesl spokojené žáky i učitele.

Mgr. Hana Fuksová - koordinátorka tvorby ŠVP

Ve středu 17. října se zúčastnilo osmičlenné družstvo 
žáků prvního až pátého ročníku atletické soutěže s názvem 
Kinderiáda. Soutěž se konala ve Zlíně a zúčastnilo se jí 
celkem 30 škol Zlínského kraje. Děti soutěžily v běhu na  
60 metrů, ve skoku dalekém, v hodu plným a kriketovým 

V rytmu afrických bubnů se nesl v hulínské škole 
pátek 2. listopadu, kdy měli žáci druhých až devátých 
ročníků naší školy možnost seznámit se prostřednictvím 
návštěvy tří černošských obyvatel z Jihoafrické republiky 
s africkou kulturou. Děti vyslechly krátkou besedu, na níž 

Kinderiáda

V rytmu afrických bubnů

míčkem a ve štafetě. Naši žáci se vrátili domů se dvěmi 
vítězi. Nejúspěšnějším závodníkem hulínského týmu byl 
Dominik Sokola z 5. B třídy, který obsadil dvě první místa 
- ve skoku dalekém a v běhu, a Martin Masař z 2. C třídy, 
který obsadil 3. místo ve skoku dalekém.

jim afričtí hosté odpověděli na jejich dotazy, a poté se 
dokonce naučily i africkou píseň s tancem a vyzkoušely 
si bubnování.

PS
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Zlínský Vorvaň a my

Odpoledne s papírovými draky

Žáci hulínské školy se už pečlivě připravují na blížící se školní jarmark, na který vás 
srdečně zvou. Prostranství před školou se stejně jako vloni promění v jarmark 18. prosince  
v 15 hodin. Vyhrávat budou koledy a vy si můžete vybrat vánoční zboží, které děti vlastnoručně 
pro vás vyrovily. Přijďte se přesvědčit, jak jsou hulínské děti šikovné.

Přijďte na školní jarmark!

V úterý 30. října se ve Zlíně konal desátý ročník 
sportovní soutěže „Zlínský Vorvaň“. Akce byla zaměře-
na na skupinovou spolupráci žáků z různých ročníků. 
Zúčastnilo se jí celkem 36 škol. Místo konání ve sportovní 
hale NOVESTA bylo vybráno dobře a organizačně celá akce 
proběhla výborně.

Naši žáci se zviditelnili nejen dobrými výkony, ale 
i připravenými transparenty a nacvičeným vystoupením. 
Děkujeme Městskému úřadu Hulín za zaplacení autobusu, 
neboť tak mohli jet i fanoušci, kteří se také zapojili do soutě-
žení. Děkujeme i panu starostovi města Hulína, který se zcela 
podílel na zajištění triček s logem ZŠ pro žáky naší školy. 

V polovině října pořádala mateřská škola E. 
Světlíka v Hulíně již 10. ročník oblíbené Drakiády. 
Děti se na tento den velmi těšily a usilovně se na ni 
také připravovaly. Akce si získala velkou oblibu ne-
jen mezi našimi nejmenšími, ale i mezi rodiči. 
Svědčí o tom i velká účast přítomných. Přišly celé ro-
diny a všichni si to dračí zápolení patřičně užívali.  
Start naší cesty byl jako obvykle u mateřské školy 
a cesta na pole byla přehledně označená barevnými 
fáborky. Cílem bylo hřiště na Podstávku, kde měly děti 
možnost splnit tři úkoly. Pokud se jim to podařilo – 
a to se povedlo všem – dostaly sladkosti, jablíčka či 
upečenou bramboru. 

Pak už nastalo dračí rejdění. Děti si toho odpo-
ledne se svými blízkými opravdu užívaly. Odměnou 
za jejich snahu a samotnou účast byla dračí medaile 
a diplom, které dostali nakonec všichni účastníci. 

Pak už přišel čas rozdělat společný oheň. Rodiče 
nezapomněli ani na špekáčky, a tak se vesele opékalo 
a povídalo. Dojmů byla přehršel a všichni si je rádi 
sdělili.

Jsme rády, že děti v naší mateřské škole mají tak 
vstřícné rodiče. Těší nás, že si udělali čas a přišli i se 
svými ratolestmi mezi nás. Už teď se těšíme na naše 
další společná setkání.

A. Hradilová
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VOLNÝ ČAS

Prosinec  2007
Zájezd do předvánoční Prahy spojený s prohlídkou 

podmořského akvária (termín bude určen v první  polo-
vině listopadu)

Poznávací zájezd na Vánoční jarmark do Rožnova 
pod Radhoštěm - sobota 15. prosince

Dílna pro dvě šikovné ruce – výroba dárků na po-
slední chvíli - sobota 15. prosince

Pozor, změna!
Tradiční dětský maškarní karneval pořádáme až 

17. února 2008.

Výzva pro všechny aneb staňte se i vy 
sponzorem

Středisko pro volný čas dětí a mládeže se rozhodlo 
uspořádat sběr víček od Pet lahví, a to ve snaze pomoci 
zvířátkům v Z00 Lešná. Obracíme se na všechny děti 
i dospělé. Sbírejte s námi! Každý všední den od 7.00 do  
16.00 hodin vás čekáme s jakýmkoliv množstvím. Akce 
byla zahájena 1. října a bude ukončena 31. prosince 
2007. Pomozte zvířátkům v Z00 Lešná – nic nás to nestojí 
a i malá pomoc je dobrá!

SVČ Hulín připravuje 

Nabídka pro veřejnost
Středisko pro volný čas dětí a mládeže v Hulíně 

nabízí všem dospělým možnost rekondičních, sportovních 
i klasických masáží. Zájemci se mohou přihlásit denně 
od 8.00 do 18.00 hodin v SVČ. Termín a bližší informace 
se dozvíte na tel.čísle 573 350 127

Hledáme externisty
pro práci s dětmi a mládeží. Uvítáme zájemce o práci 

s dětmi a mládeží v oblastech
 sportovní – hip-hop, breakdance, cvičení rodičů s dět-

mi, pompony, kondiční cvičení – posilování, kalaneti-
ka, tai chi, country tance

 jazykové – ruština, francouzština
 ostatní – kouzlení, batikování, lidová tvorba - pečení 

a zdobení perníků, paličkování, výroba suvenýrů  z pří-
rodních materiálů

Pokud můžete nabídnout něco jiného, v čem jste dobří 
a chtěli byste to předat dalším, rádi vás uvítáme. Pedagogická  
praxe nebo pedagogické studium v oboru uvítáme.

Bližší informace na SVČ Hulín., tel. 573 350 127, 
email: klubickohulin@atlas.cz nebo na adrese: Středisko 
pro volný  čas dětí a mládeže, Nábřeží 696, 768 24 Hulín.

Diamantoví jubilantiSPOLEČNOST
Je štěstím najít si pro život partnera, s nímž dokážeme 

prožít dobré i zlé. Ještě větším štěstím je mít to štěstí a dožít 
se po jeho boku let, která pro jiné znamenají celý život. 

Už šedesát let společného života mají za sebou 
Ludmila a Jaroslav SOURALOVI z Hulína. Diamantovou 

svatbu oslavili 28. září a ke gratulantům, kteří jim 
k tomuto krásnému a vzácnému výročí byli přát, se 
připojujeme i my. Hodně štěstí, zdraví a Božího požeh-
nání do dalších let jim přejí dcery Ludmila a Zlatuška 
s rodinami.   

Opustili nás

V měsíci listopadu zemřeli tito naši spoluobčané: Veronika KLIMENTOVÁ (1928)
 Františka PALOVSKÁ (1920)
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KULTURA

Okno
do knihovny

KLÍČ OD PARTNERSKÉHO MĚSTA
Otázky:
14. Jaké pamětihodnosti se nacházejí ve městě Zlaté 

Moravce?
15. Kdo nechal postavit mauzoleum rodiny Migazzi?
16. Pro koho bylo postaveno toto mauzoleum?
17. V jakém stylu je postavený zámek (kaštieľ) rodiny 

Migazzi?
18. Je tento zámek zapsaný v seznamu kulturních pamá-

tek?
19. Napiš jména alespoň dvou osobností města Zlaté 

Moravce
20. Jak se jmenovala nejznámější výrobna ledniček 

ve Zlatých Moravcích?

NÁPOVĚDA:
V knihovně na nástěnce, CALEX, www.zlatemoravce.eu

S EXPEDICÍ V NEPÁLU
Na konci října navštívila knihovnu expedice v čele s Josefem 
Sedláčkem a Janou Štěpánovou, kteří nás zavedli pomocí 
vyprávění a DVD projekce do Nepálu. Trekovali jsme spo-
lečně kolem Annapuren a věřte, že i pro nás diváky to byla 
náročná i veselá podívaná.

NA NOVÉM ZÉLANDU SE SPISOVATELEM
Jakoby mávnutím kouzelného proutku jsme se ne-

dávno ocitli na Novém Zélandu se spisovatelem Jiřím Márou 
a Štefanem Kunou, kteří si dali za úkol splnit sen tělesně 
postiženému synovi Jiřímu a navštívili Zemi protinožců.

Syn autora cestopisné knihy Nový Zéland – Země proti-
nožců, kterou si mohou čtenáři vypůjčit v knihovně, je jediným 
českým občanem, který na invalidním vozíku procestoval Nový 
Zéland. Společně nás zavedli do překrásné přírody Nového 
Zélandu, ukázali zvyky domorodých obyvatel, umožnili nám 
vidět tančit Maory. Poutavé i poučné vyprávění bylo proklá-
dáno promítáním DVD filmů a krásných fotografií.

Vyhodnocení soutěže: NAJDEŠ SPRÁVNOU
ODPOVĚĎ?
Mladší kategorie: Starší kategorie:
Hladíková L. 1. Suchánková P.
Košínová T. 2. Kolenčíková J. 
Dohnalová M. 3. Zapletalová J.
Ceny do soutěže věnovala firma NWT Computer.

Pozvánka: 29. 11. 2007 od 17.00 hod.
HOSTÝN V DÁVNOVĚKU - D. KOLBINGER
Přednáška hulínského archeologa Dalibora Kolbingera 
o historii Hostýna

KNIHOVNA V PROSINCI:
Stromeček přání - Psaní dopisů a přáníček pro Ježíška 
- 4. 12. od 15.30 hod.
Možná přijde i Mikuláš - 6. 12. v 15.00 hod.
Klíč od partnerského města
Vyhodnocení tříměsíční soutěže - 13. 12. ve 14.00 hod.
Čas Vánoční u nás i v Evropě aneb jak se zdobí per-
níčky - povídání o tradici Vánoc, ukázka zdobení perníčků 
- 20. 12. ve 14.00 hod.

SRAZ SNĚHULÁKŮ - Výstava sněhuláků na zahradě ze 
sněhu i papíru, udělej si ze sebe sněhuláka na míru. 

Pro všechny současné i budoucí čtenáře je připravena na-
bídka nových knih zakoupených z finančních prostředků 
společnosti TOSHulin a Nadace Děti Kultura a sport.
Přijďte se podívat, je z čeho vybírat!

VÁNOČNÍ PŮJČOVNÍ DOBA
Pondělí 24. 12. - Štědrý den
Úterý 25. 12. - 1. svátek vánoční
Středa 26. 12. - 2. svátek vánoční
Čtvrtek 27. 12. - ZAVŘENO
Pátek 28. 12. - ZAVŘENO
Pondělí 31. 12. - ZAVŘENO
Úterý 1. 1. 2008 - Nový rok
Středa 2. 1. od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 18.00

ŠŤASTNÉ A VESELÉ PROŽITÍ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ 
A DO NOVÉHO ROKU HODNĚ ŠTĚSTÍ A ZDRAVÍ



Hulíňan     11/2007

22

KULTURA

ADVENTNÍ ČAS
Pátek 30. 11. náměstí
ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU s mikulášskou na-
dílkou, programem pro děti a na závěr ohňostroj. 
Na Nám. Míru jarmark.
 
Pátek 30. 12. – středa 5. 12. hudebna
PŘEDVÁNOČNÍ ČAS – výstava Českého svazu žen 
Pátek 30. 11. od 9.00 do 17.00 hod.
Sobota a neděle od 14.00 do 17.00 hod.
Pondělí a úterý od 9.00 do 17.00 hod.
Středa 5. 12. od 9.00 do 14.00 hod.
Sobota 8. 12. zájezd s prohlídkou předvánoční PRAHY 
na muzikál PRODUCENTI do Karlínského divadla.

Úterý 4. 12. od 16.00 hod.
MIKULÁŠSKÉ ODPOLEDNE – hry, soutěže, diskotéka.  
S dárky pro každého se těší MIKULÁŠ, ČERT i ANDĚL 
a ČERCHMANTI.

Středa 12. 12. a čtvrtek 13. 12. dopoledne pro žáky ZŠ 
Hulín – JAK SE PEČOU VÁNOCE – komponovaný pořad 
žáků ZUŠ Hulín.

Středa 12. 12. v 17.30 hod. pro veřejnost
JAK SE PEČOU VÁNOCE – komponovaný pořad žáků 
ZUŠ Hulín.

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

Pátek 14. 12. v 19.00 hod.
VÁNOČNÍ KONCERTOVÁNÍ skupiny REFLEX.

Neděle 16. 12. v 16.30 hod.
Vánoční koncert DECHOVÉHO SOUBORU MORAVA.

Pátek 21. 12. v 19.00 hod. 
I. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s dechovou hudbou 
Hulíňané a jejími hosty.

KULTURNÍ POZVÁNKY

Sobota 22. 12. v 15.00 hod.
II. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s dechovou hudbou 
Hulíňané a jejími hosty.

Sobota 22. 12. v 19.00 hod.
III. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s dechovou hudbou 
Hulíňané a jejími hosty.

Předprodej vstupenek bude zahájen 3. 12. 
od 8.00 hod. v kanceláři Kulturního klubu Hulín.

Středa 27. 12. v 15.00 hod. 
UZLOVÁNÍ s HASIČI

Pondělí 31. 12. v 16.00 hod
VESELÉ SILVESTROVSKÉ PROMÍTÁNÍ 
V LETNÍM KINĚ
Zastavte se při své odpolední silvestrovské procházce 
v areálu letního kina. Uvidíte směs grotesek a pohá-
dek nejen pro nejmenší. VSTUP ZDARMA, občerstvení 
zajištěno.

Pondělí 31. 12. ve 20.00 hod. – Klub bar
COUNTRY SILVESTR
Tradičně netradičně v klubu pro všechny a nejen příznivce 
country muziky se skupinou TEXAS z Holešova.
Vstupné pouze v předprodeji

Sbory Zvonky a Smetana srdečně zvou na vánoční 
koncert Dětského pěveckého sboru ZVONKY ZUŠ Hulín 
(sbormistryně Dana Zapletalová) a Smíšeného pěveckého 
sboru SMETANA Hulín (sbormistryně Lenka Polášková). 
Koncert bude 25. prosince 2007 v 17 hodin v kostele 
sv. Václava v Hulíně. Na programu jsou vánoční koledy  
a L. Fišer: Vánoční.

Pozvánka na koncert
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Výběrové řízení

Novinky z fotbalového klubu SK Spartak

V Hradci a Opavě judisté opět vítězili SPORT

KULTURNÍ KLUB HULÍN 
vypisuje výběrové řízení na pozici Programový 
pracovník/pracovnice.

Požadavky:  SŠ vzdělání, znalost práce na PC (Word, 
Excel, Corel). Pružná pracovní doba. Plat dle naří-
zení vlády č. 564/2006 Sb.

První listopadovou sobotu vyrazili mladí závodníci 
z oddílu judo SK Spartak Hulín do Hradce Králové na 
Velkou cenu mladších a starších žáků.

V kategorii mladších žáků získal Petr Eliáš 1. místo, 
Patrik Průcha obsadil 2. místo a Martin Uličný skončil na 
4. místě. V kategorii mladší žákyně vybojovaly tři druhá 
místa Barbora Kalíková, Markéta Dunajová a Andrea 
Vodicová. Starší žák Jakub Holomek obsadil třetí místo.

Navíc děvčata získala v soutěži družstev druhé 
místo a mladší žáci, kteří vytvořili společné družstvo 
s Chomutovem, získali též 2. místo.

O týden později, 10. listopadu, zazářili mladí judisté 
z Hulína na Velké ceně Opavy, když z tohoto velkého 
turnaje přivezli 6 zlatých medailí. Jak se umístili?
Kategorie mláďata: 27 kg - Daniel Vydra - 2. místo
Mladší žáci:  34 kg - Petr Eliáš - 1. místo
 50 kg - Patrik Průcha - 1. místo 
Mladší žákyně: 36 kg - Markéta Dunajová - 1. místo
 44 kg - Barbora Kalíková - 1. místo 
Starší žáci 46 kg - Dominik Bednařík - 3. místo
 50 kg - Jakub Holomek - 1. místo
Starší žákyně 52 kg - Veronika Šimoňuková - 1. místo

D. H.

Zatímco se už choulíme v teple našich domovů 
a odhadujeme, jak moc bílá zima letos bude, zastavme 
se ještě se závěrem podzimních mistrovských bodů 
u fotbalistů Spartaku.

MUŽI 
Už jako lídr soutěže sehráli v období říjen až počátek 

listopadu celkem šest mistrovských zápasů. Na řadu přišly 
souboje s nejkvalitnějšími celky soutěže.

Nejprve to bylo utkání s celkem SK Rostex Vyškov, 
který těží z krachu nedalekých Drnovic. Místní fotbalový 
areál prošel rekonstrukcí, kterou známe i z našeho města. 
Původní škvárový ovál zmizel a nahradil jej osmidráhový 
tartan, rekonstrukce se dočkala i tribuna, a tak tamní 

zázemí bylo velice milým překvapením. Chlapci na hřišti 
vybojovali velmi cennou remízu 1:1 (b: Zlámal), když 
v poslední minutě zápasu Dvořáčkovu bombu z voleje 
zastavilo břevno. Poté jsme na domácím hřišti přivítali 
soupeře z Protivanova. Hosté si vůbec nepočínali jako 
bojácný protivník a než jsme se nadáli, Spartak prohrával 
0:2 po první půli. Ve druhém poločase zapnul náš tým 
na vyšší obrátky a zvýšeným úsilím i s tolik potřebným 
štěstím obrátil stav na konečných 3:2 pro naše barvy (b: 
Zlámal, Huťka 2x), když rozdílová branka padla v poslední 
minutě zápasu. Další zápas se pak hrál v nedalekých 
Otrokovicích, kde náš tým za podpory hulínských fa-
noušků vyhrál 4:2 (b: Huťka 3x, Paciorek) a upevnil si 
vedení v tabulce. Následující týden do Hulína přicestovali 
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fotbalisté celku SK Líšeň, kteří vyřadili z poháru ČMFS 
pražskou Slavii. Ačkoliv médii probíhají ujišťující infor-
mace, že tento úspěch hráčům do hlavy nestoupl, lze 
o tom, na základě pozápasového chování některých br-
něnských jedinců z týmu, pochybovat. Vyhrocené emoce 
však ke sportu někdy patří a nám mohlo být hej, protože 

Spartak vyhrál 1:0 (b: Paciorek) nad tímto 
těžkým soupeřem, který jen neprávem 

okupuje ty spodnější příčky tabul-
ky. To byl poslední říjnový zápas. 
Čtenáři však jistě nebudou mít nic 

proti, když ještě připojíme dva dal-
ší zápasy z listopadu. V Havlíčkově 

Brodě se hrálo na velmi těžkém terénu 
a se zraněními sužovanou sestavou. Výsledek byl přesto 
jednoznačný –3:0 pro naše barvy (b: Dvořáček, Máčala, 
Stržínek). Podzimní derniéru obstaral domácí zápas proti 
celku z Rájce – Jestřebí s výsledkem 1:0 pro Spartak. 

Po podzimu 2007 tak náš klub okupuje  
1. místo, dosáhl v divizi D 37 bodů, na druhé místo, 
na kterém je FK Blansko, má náskok tří bodů. 

DOROSTENCI 
Uzavřeli své mistrovské zápasy v říjnu. Výsledky: 

SK Spartak Hulín – Lužkovice 6:1 (b: 2x Němec, Berečka, 
Timan, Neradil, Adamík – Capík), SK Valašská Polanka – 
SK Spartak Hulín 2:2 (b: Hradil, Hajdík), SK Spartak Hulín 
– SK Valašské Klobouky 3:0 (b: Timan, Neradil, Šůstal R.), 
SK Zašová – SK Spartak Hulín 3:1 (b: Tabara).

Dorostenci jsou po podzimu v krajské soutěži 
sk. A na 7. místě se ziskem 15 bodů.

ŽÁCI
Sehráli tři mistrovská utkání s impozantním skóre 

15:0. Výsledky: SK Spartak Hulín – SK Rajnochovice 7:0 
(b: Štauber 2x, Mimránek 2x, Jakvid, Polák, Dutkevič), SK 
Spartak Hulín – TJ Rymice 6:0 (b: 3x Mimránek, Jakvid, 
Černý, Soukup), SK Spartak Hulín – SK Rusava 2:0 (b: 
Jakvid, Polák).

Žáci jsou po podzimu na 1. místě okresního přeboru 
se ziskem 13ti bodů.

NEJMENŠÍ FOTBALISTÉ PŘÍPRAVKY 
Sehráli rovněž tři soutěžní utkání. Výsledky: FK 

Bystřice pod Hostýnem – SK Spartak Hulín starší 1:3 (b: 
Podmol, Konečný, Zajac), mladší 1:0

SK Spartak Hulín – SFK Holešov starší 6:2  
(b: Šimoňuk 2x, Mimránek 2x, Šůstal D., Štěrbík), mladší 
5:1 (b: Šůstal K. 2x, Navrátil, Uličný, 1x vlastní), FC 
Vsetín – SK Spartak Hulín starší 13:1, mladší 5:1 (b: 
vlastní gól).

STARŠÍ PŘÍPRAVKA je po podzimu na 6. místě 
se ziskem 12 bodů, mladší na 5. se ziskem 11. 

V roce 2007 tedy fotbalisté Spartaku ukončili mis-
trovské boje. Teď je čeká krátký odpočinek a brzo nástup 
na tréninky, nabírání fyzické kondice, aby na jaře všechno 
klaplo co nejlépe a v hulínský prospěch. 

Přes zimu se ale zápasově nebude zahálet, 
týmy čekají přípravná utkání. Pravidelné a aktualizo-
vané info o klubu a jeho týmech najdete na adrese  
www.spartakhulin.com

Jaromír Klepš
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Obyvatelé DPS  v Kostelní ulici se dočkali. V listopadu 
jim vyměnili stará okna za plastová.

Kdo ještě nezkusil masáž zad, měl by to napravit. Není nad 
ruce zkušeného maséra. Bolesti zad patří k nejčastějším 

civilizačním neduhům.

Další vydařená akce v Kulturním klubu – Den pro mou 
krásu. Tentokrát si Hulíňané vyzkoušeli tzv. suchou

pedikuru vhodnou zejména pro diabetiky.

Kdoví, zda letošní Vánoce budou bílé? Listopadová obloha 
sice první sníh nadělila, ale z města i hulínských zákoutí 

se brzy ztratil. 

Plný sál lidí v Kulturním klubu Hulín se 11.11. přesvědčil, 
že letošní mladé víno se vydařilo. 

Na parkovišti u Sportovního areálu v Hulíně přistála 
helikoptéra, aby co nejrychleji přepravila do nemocnice 

těžce zraněného muže.  
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– SK Valašské Klobouky 3:0 (b: Timan, Neradil, Šůstal R.), 
SK Zašová – SK Spartak Hulín 3:1 (b: Tabara).

Dorostenci jsou po podzimu v krajské soutěži 
sk. A na 7. místě se ziskem 15 bodů.

ŽÁCI
Sehráli tři mistrovská utkání s impozantním skóre 

15:0. Výsledky: SK Spartak Hulín – SK Rajnochovice 7:0 
(b: Štauber 2x, Mimránek 2x, Jakvid, Polák, Dutkevič), SK 
Spartak Hulín – TJ Rymice 6:0 (b: 3x Mimránek, Jakvid, 
Černý, Soukup), SK Spartak Hulín – SK Rusava 2:0 (b: 
Jakvid, Polák).

Žáci jsou po podzimu na 1. místě okresního přeboru 
se ziskem 13ti bodů.

NEJMENŠÍ FOTBALISTÉ PŘÍPRAVKY 
Sehráli rovněž tři soutěžní utkání. Výsledky: FK 

Bystřice pod Hostýnem – SK Spartak Hulín starší 1:3 (b: 
Podmol, Konečný, Zajac), mladší 1:0

SK Spartak Hulín – SFK Holešov starší 6:2  
(b: Šimoňuk 2x, Mimránek 2x, Šůstal D., Štěrbík), mladší 
5:1 (b: Šůstal K. 2x, Navrátil, Uličný, 1x vlastní), FC 
Vsetín – SK Spartak Hulín starší 13:1, mladší 5:1 (b: 
vlastní gól).

STARŠÍ PŘÍPRAVKA je po podzimu na 6. místě 
se ziskem 12 bodů, mladší na 5. se ziskem 11. 

V roce 2007 tedy fotbalisté Spartaku ukončili mis-
trovské boje. Teď je čeká krátký odpočinek a brzo nástup 
na tréninky, nabírání fyzické kondice, aby na jaře všechno 
klaplo co nejlépe a v hulínský prospěch. 

Přes zimu se ale zápasově nebude zahálet, 
týmy čekají přípravná utkání. Pravidelné a aktualizo-
vané info o klubu a jeho týmech najdete na adrese  
www.spartakhulin.com

Jaromír Klepš
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Socha sv. Jana Nepomuckého už stojí na důstojném místě. S přispěním loňské dotace Zlínského kraje se městu 
podařilo umístit jej v blízkosti říčky Rusavy. Chybí už jen vyřešit zastřešení, které by hlavu světce uchránilo před 

škodlivými povětrnostními vlivy.

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm2 v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč za strán-
ku formátu A5. Opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.
Vydalo město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka Mgr. Alžběta Škarpichová, tel. 736 220 773,  
tel./fax: 573 395 422, e-mail: alzbeta.skarpichova@seznam.cz. Komise Rady města: předseda Ing. L. Pecháček,   
členové: P. Šálek, D. Kristýnková a J. Navrátil. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich obsahu zů-
stává nezměněna. Nezveřejněné rukopisy nevracíme, o výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje  
výlučně redakce. Adresa redakce: Dr. Stojana 375, 768 24 Hulín. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1200 výtisků.

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz


